

Аннотация

Социализация молодежи в условиях трансформирующегося общества / Мария Александровна Лущинская; Факультет философии и социальных наук, Кафедра социологии; науч. рук. Ж.М. Грищенко.

Ключевые слова: молодёжь, социализация, социализация молодёжи, институты социализации, закономерности формирования личности, ценности, ценностный мир личности.

Объект: молодёжь. Предмет: процесс социализации молодежи. Цель: определение и анализ современных проблем социализации молодежи в эпоху трансформирующегося общества.

В данной работе была описана молодёжь как объект социологического исследования, была выявлена сущность процесса социализации молодежи и его актуальное проблемное поле. Также были охарактеризованы основные институты социализации молодежи, их специфика функционирования. Определен ценностный мир личности как критерий эффективности процесса социализации.

Annotation

Socialization of youth in the conditions of a transforming society / Maria Aleksandrovna Lushchinskaya; Faculty of Philosophy and Social Sciences, Department of Sociology; scientific adviser J.M. Grishchenko.

Keywords: youth, socialization, socialization of youth, socialization institutions, patterns of personality formation, values, value world of personality.

Object: youth. Subject: the process of socialization of young people. Purpose: to define and analyze contemporary problems of socialization of young people in the era of a transforming society.

In this paper, the youth was described as an object of sociological research, the essence of the process of socialization of youth and its actual problem field was revealed. Also, the basic institutions of socialization of youth, their specific functioning, were characterized. The value world of the individual as a criterion of the effectiveness of the process of socialization is defined.